
 

 

Αθήνα,   6  Αυγούστου 2021  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

Προς τον Υπουργό Εθνικής Άμυνας  

 

Θέμα: "Εξαιρετικά αργοπορημένη εμπλοκή της πληθώρας των πυροσβεστικών 
εναέριων και επίγειων μέσων καθώς και του προσωπικού των Ενόπλων 
Δυνάμεων στην κατάσβεση των μαινόμενων πυρκαγιών"  

 
 
Την τελευταία εβδομάδα εκτυλίσσονται στην επικράτεια μια σειρά από καταστροφικές 
πυρκαγιές σε συνθήκες απόλυτης ξηρασίας, καύσωνα και άπνοιας. Ενώ οι πυρκαγιές 
κατακαίουν επί μέρες δεκάδες χιλιάδες στρέμματα και το Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών 
στις 4/8/21 εξέδωσε ανακοίνωση που αναφέρει ότι ο απολογισμός των καμένων 
εκτάσεων στη χώρα για το διάστημα 1-4 Αυγούστου 2021 ξεπερνά το 50% της καμένης 
έκτασης που συνήθως καίγεται σε μια ολόκληρη αντιπυρική περίοδο, και ενώ 
βρισκόμαστε στο μέσο της αντιπυρικής περιόδου, η κυβέρνηση συγκάλεσε εξαιρετικά 
αργοπορημένη σύσκεψη την 5/8/21 στο πρωθυπουργικό Μέγαρο για την ενεργοποίηση 
των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) στην αντιμετώπιση των πυρκαγιών. 
 
Επειδή ο υφυπουργός Πολιτικής Προστασίας ανακοίνωσε εξαιρετικά αργοπορημένα, 
μόλις την 4/8/21 στις 8μμ την ενεργοποίηση των Δυνάμεων του "Δευκαλίωνα", ενώ στα 
τέλη του Ιουλίου, σύμφωνα με το Χάρτη Πρόβλεψης Κινδύνου Πυρκαγιάς που εκδίδει η 
Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας, ήδη προβλεπόταν πολύ υψηλός κίνδυνος 
πυρκαγιάς σε σειρά περιοχών της Επικράτειας,  
 
Επειδή ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ την 5/8/21, με Δελτίο Τύπου που εκδόθηκε από το ΥΠΕΘΑ, 
ανέφερε ότι πρόκειται να διατεθεί  στη συνδρομή της πυρόσβεσης πληθώρα - ανενεργών 
ως σήμερα- εναέριων και επίγειων μέσων και μεγάλος αριθμός προσωπικού των ΕΔ, 
δυνατότητες που ασφαλώς ήταν υπαρκτές από την αρχή της αντιπυρικής περιόδου και 
ιδίως στον χρόνο εκδήλωσης των πυρκαγιών. Όπως συγκεκριμένα ανέφερε ο Αρχηγός 
ΓΕΕΘΑ θα διατεθούν: "500 μέλη του προσωπικού των ΕΔ, 63 οχήματα πάσης φύσεως, 
4 ερπυστριοφόρα μηχανήματα του Μηχανικού, καθώς και 39 Αεροσκάφη και Ελικόπτερα 
για αεροπυρόσβεση και επιτήρηση πληγεισών περιοχών", καθώς και μηχανήματα του 
Μηχανικού και κατάλληλες Ναυτικές Μονάδες, ενώ μέχρι την 5/8/21 ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ 
τόνισε ότι η συνδρομή των ΕΔ εξαντλείται σε μόλις 100 άτομα του προσωπικού των ΕΔ 
(54 εποχούμενοι περίπολοι και 50 περίπου άτομα  στην κατάσβεση της πυρκαγιάς στην 
περιοχή της Αρχαίας Ολυμπίας) και 4 ερπυστριοφόρα μηχανήματα,  
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Επειδή πλήθος δημοσιογραφικών καταγραφών και καταγγελιών από επίσημους φορείς 
κάνουν λόγο για απουσία ή ανεπαρκή παρουσία εναέριων μέσων πυρόσβεσης και σε 
καμία αναφορά - ως τώρα - δεν καταγράφεται η παρουσία μέσων και προσωπικού των 
Ενόπλων Δυνάμεων που έχει αποδειχθεί από την ιστορία των επιχειρήσεων τους ότι θα 
μπορούσαν να συνδράμουν σημαντικά στο έργο της κατάσβεσης,  
 
Επειδή ως τώρα η ελλιπής χρησιμοποίηση των  Canadair (CL 215 & 415) και των PZL 
είναι εμφανέστατη, με ρεπορτάζ του "Βήματος" της 4/8/21 να αναφέρει ότι: "οι δύο τύποι 
Canadair καθηλώθηκαν λόγω της υψηλής θερμοκρασίας αλλά και βλαβών των 
περισσοτέρων από 15 (εννιά CL-215 και έξι CL-415), συνέβαλε καθοριστικά στην 
επέκταση της καταστροφικής πυρκαγιάς στην περιοχή Βαρυμπόμπης –
Θρακομακεδόνων"  
 
Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

 
1. Ποια είναι η αιτία που δεν διατέθηκαν εγκαίρως  τα 63 οχήματα και τα 39 

αεροσκάφη και ελικόπτερα των ΕΔ που ανέφερε ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ ότι είναι 
διαθέσιμα μετά την 5η Αυγούστου του 2021; Δεν ήταν απαραίτητο, εφόσον 
είναι διαθέσιμα, να έχουν διατεθεί ήδη; Για ποιο λόγο διατέθηκε μέχρι 
σήμερα το 1/10 του προσωπικού των ΕΔ που όπως ανακοινώθηκε θα 
διατεθεί από την 5/8/21; 
 

2. Εφόσον σήμερα είναι διαθέσιμα 39 εναέρια μέσα, ποια ήταν  η ακριβής 
μέγιστη διαθεσιμότητα των εναέριων μέσων ευθύνης των ΕΔ τους 
προηγούμενους μήνες;  Ποια η διαθεσιμότητα των CHINOOK που 
εξοπλίστηκαν από την προηγούμενη κυβέρνηση για να συνδράμουν στην 
πυρόσβεση; 

 
3. Απασχολεί την κυβέρνηση ότι η μη επιχειρησιακή αξιοποίηση των εναέριων 

μέσων (Canadair 215 & 415 και PZL) οφείλεται στον βραδύτατο ρυθμό 
επισκευών και συντήρησης στην Ελληνική Αεροπορική Βιομηχανία (ΕΑΒ), 
ως συνέπεια της συνεχούς  απαξίωσης της; 
 

4. Χρησιμοποιήθηκαν έγκαιρα οι προβλεπόμενες δυνάμεις του 
"ΔΕΥΚΑΛΙΩΝΑ", όπως και οι προβλέψεις του σχεδίου "ΞΕΝΟΚΡΑΤΗΣ"; 
Εφόσον στο παρελθόν η εφαρμογή αυτών των σχεδίων υπήρξε 
αποτελεσματική στην αντιμετώπιση καταστάσεων εκτάκτων αναγκών γιατί 
οι σχετικές ανακοινώσεις για την ενεργοποίηση τους έγιναν στις 4 και 5 
Αυγούστου του 2021;  
 

5. Υπήρξε ο αναγκαίος συντονισμός και η διυπηρεσιακή συνεργασία όλων των 
φορέων πριν την αντιπυρική περίοδο;  

 
Οι Ερωτώντες Βουλευτές, 

Τσίπρας  Γιώργος 



Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βαγενά Άννα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπαλάφας Γιάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Παπανάτσιου Κατερίνα 

Παππάς Νικόλαος 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκούφα Ελισσάβετ (Μπέττυ) 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χαρίτου Δημήτριος (Τάκης) 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 




